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Protokół  Nr  XXIX/2013 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  28  maja  2013 roku 
 
                     Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 9.00 – 13.30.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                                     -  15 
2.Wójt Gminy                                                                                                        -  Stanisław Pora 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                               -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik  Gminy                                                                                                -  Jolanta  Karolik                                                        
5.Członek Zarządu Powiatu Lipskiego                                                              -  Lucyna Gaik 
6.Komendant Powiatowy Policji w Lipsku                                                       -  Janusz  Koziarski 
7.Dyrektor  Gminnej  Biblioteki  Publicznej   w  Siennie                               -  Wioletta  Polak 
8.Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Siennie                                    -  Zofia  Bidzińska 
9.Kierownik  Posterunku  Policji  w  Siennie                                                    -  Piotr  Gudek 
10.Kierownik  Zakładu  Usług  Komunalnych  w  Siennie                              -  Bohdan  Przydatek 
11.Sołtysi                                                                                                               -  24 osób 
12.Mieszkańcy wsi Ludwików 
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie obrad.   
2.Przyjęcie protokołu Nr XXVIII/2013  z  sesji odbytej w dniu  26 marca 2013 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy.  
4.Przedstawienie problemu włączenia terenów miejscowości Ludwików do OSN Krępianka. 
5.Ocena stanu  bezpieczeństwa  i  ochrony  przeciwpożarowej  na  terenie  gminy  Sienno. 
6.Sprawozdanie  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Siennie  za 2012 rok . 
7.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnej  Biblioteki  
    Publicznej w Siennie. 
8.Sprawozdanie  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Siennie  za  2012  rok . 
9.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka Kultury 
    w Siennie . 
10.Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  
     Gminy Sienno na lata 2013-2017. 
11.Przyjęcie uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  przedłożonych  przez Zakład  Usług Komunalnych  
     w Siennie  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w wodę  i  zbiorowe odprowadzanie  ścieków . 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Lipskiemu na przebudowę 
      drogi powiatowej. 
13.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale Budżetowej na 2013 rok. 
14.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno na lata 
      2013-2020. 
15.Interpelacje i wnioski. 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński.  Powitał  radnych,  Wójta Gminy, 
Zastępcę Wójta Gminy, Sekretarza  Gminy,  Skarbnik Gminy, sołtysów oraz  zaproszonych  gości .  Po  
sprawdzeniu podpisów na liście obecności stwierdził  quorum do podejmowania prawomocnych uchwał .   
Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński odczytał proponowany porządek obrad. Następnie 
poinformował, iż wpłynęły dwa wnioski do porządku obrad .  Wprowadzenie w punkcie 4 po sprawozdaniu 
Wójta Gminy punktu „Przedstawienie  przez mieszkańców miejscowości Ludwików problemu włączenia terenu 
tej miejscowości do OSN Krępianka”.  Przesunięcie do punktu 5 Oceny  stanu  bezpieczeństwa  
i ochrony przeciwpożarowej na  terenie gminy Sienno.  
Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków  do porządku obrad.   
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Przewodniczący zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zaproponowanych zmianach. 
Rada  przyjęła  porządek  obrad  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie, 15  głosami  za,  na  ustawowy  skład  15  
radnych. 
                                                                       
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do  protokołu  Nr XXVIII/2013 z sesji  odbytej  w  dniu  26 marca 2013 roku.   
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołu . 
Rada  przyjęła  protokół   Nr  XXVIII/2013  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie,  15 głosami za, na ustawowy  
skład  15 radnych. 
                                                                                                                                                                                          
Ad.3.Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie pomiędzy sesjami informując 
 o następujących sprawach: 
- wydano piętnaście zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy siedem projektów uchwał; 
- wybrano wykonawcę przebudowy ul. Partyzantów  w  Siennie za  kwotę 128.307,73 zł, podpisano  umowę 
  z terminem wykonania do 5 lipca; 
- przeprowadzone zostały w Urzędzie Gminy kontrole: kontrola budowy boiska z urzędu marszałkowskiego 
  oceniona pozytywnie, kontrola przyjmowania i załatwiania skarg i wniosków – bez zastrzeżeń, kontrola 
  przyjmowania i załatwiania wniosków o wpis do centralnej ewidencji działalności gospodarczej – bez 
  zastrzeżeń, kontrola boiska w Siennie z nadzoru budowlanego – dopuszczono do użytkowania, kontrola  
  budynku urzędu gminy z nadzoru budowlanego – ocena pozytywna, kontrola strażnic jednostek OSP 
  włączonych do KSRG – są zalecenia do realizacji; 
- przeprowadzony został przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów, wpłynęła jedna oferta firmy 
   Remondis z Ostrowca Świętokrzyskiego na kwotę 754.920 zł za okres dwóch lat; 
- przeprowadzono odbiór zadania modernizacja świetlicy  w Osówce, w następnej kolejności 
   przeprowadzone zostaną odbiory przez inspekcję sanitarną, Państwową Straż Pożarną i nadzór budowlany 
   celem wydania zezwolenia na użytkowanie obiektu. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał czego dotyczą zmiany wprowadzone w Regulaminie Urzędu Gminy. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że regulamin wymagał uaktualnienia i między innymi wprowadzone 
zostało stanowisko do rozliczania gospodarki odpadami. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał o stanowisko dyrektora GOK w związku z tym , że była informacja 
o odwołaniu dotychczasowego, a nie ma informacji o powołaniu nowego. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż Pani dyrektor GOK osiągnęła wiek i odchodzi na emeryturę. Nie przewiduje się na razie 
przeprowadzenia konkursu. Dyrektor zostanie powołany w formie powierzenia stanowiska na okres jednego 
roku. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, kto wszedł do komisji przetargowej. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż w skład komisji weszli: Piotr Dąbrowski, Marcin Minkina  i Teodora Zychowicz. 
Radny Zbigniew Tuzinek odniósł się do informacji dotyczącej rozstrzygnięcia przetargu na odbiór  
i zagospodarowanie odpadów i zapytał, czy gmina zmieści się w kosztach przy tej kwocie. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że jest to na granicy ale prawdopodobnie zmieścimy się w kosztach. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, jak przedstawia się sprawa elektrowni wiatrowych, która została zawieszona. 
Miały być konsultacje i niby były ale nie będzie się wypowiadał co do ich formy. Radni otrzymali list od firmy 
Contino, aby wypowiedzieć się w tej sprawie do końca m-ca kwietnia, tymczasem nic się nie dzieje. 
Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa nie upadła, do tematu trzeba będzie powrócić i podjąć decyzję w ciągu 
najbliższych miesięcy. 
Nie zgłoszono innych pytań do sprawozdania z pracy Wójta Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy powitał przybyłego na sesję Księdza Dziekana Ryszarda Batorskiego. 
 
Ad.4.Przewodniczący Rady Gminy odczytał  wniosek mieszkańców miejscowości Ludwików złożony przez 
radnego Adama Hebę o wprowadzenie pod obrady tematu włączenia gruntów miejscowości Ludwików do OSN 
Krępianka oraz pismo mieszkańców wsi Ludwików dotyczące podjęcia działań o wykreślenie miejscowości 
Ludwików z OSN Krępianka. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż z przeprowadzonej przez 
niego rozmowy z Wójtem Gminy wynika, że o całej sprawie dowiedziano się po fakcie.  Stwierdził, że nie ma 
podstaw do karania kogokolwiek, bo nikt w gminie nie wiedział, że podejmowane są decyzje dotyczące włączenia 
terenów do OSN. Przewodniczący poinformował również, że Wójt podjął kroki celem wyjaśnienia tej sprawy.  



3 
 

Wójt Gminy Stanisław Pora poinformował, iż sprawa OSN dotyczy trzech gmin w powiecie lipskim – Lipsko, 
Sienno i Solec nad Wisłą. W gminie Lipsko do OSN włączone zostały cztery miejscowości, w gminach Sienno  
i Solec nad Wisłą po jednej miejscowości. Wójt zgodził się z twierdzeniem mieszkańców Ludwikowa , że nie ma 
podstaw aby wprowadzić tereny miejscowości Ludwików do OSN, bo nie ma tam upraw wymagających 
intensywnego nawożenia azotem ani hodowli zwierząt i nie leży ta miejscowość w pobliżu rzeki.  Przyznał, iż 
wprowadzenie tych terenów do OSN jest bardzo niekorzystne i obciążające dla gospodarujących tam rolników.  
Wójt zaprzeczył  podanym w piśmie mieszkańców zarzutom , jakoby gmina wiedziała o wszystkim  i zaniedbała tę 
sprawę. Było tylko jedno pismo, z którego nie wynikało, że OSN będzie dotyczył bezpośrednio gminy Sienno. 
Wójt  podkreślił, iż  było to zrobione  celowo„ po cichu”, tak, żeby nikt się nie zorientował i nie protestował,  
o terminie spotkania w sprawie OSN gmina nie została powiadomiona. Nikt w gminie o tym nie wiedział, nie ma 
więc kogo ukarać za niedopatrzenie, bo nikt nie zawinił. Wójt zaznaczył, że bezzasadne są pomówienia, że 
władze wiedziały, że Wójt nic nie zrobił. Nie rozumie kto i dlaczego  rozgłaśnia takie informacje,  komu na tym 
zależy.  Zwrócił się do mieszkańców wyjaśniając, iż została złożona skarga, sprawa jest w toku. Do tej pory nie ma 
na nią odpowiedzi, więc nie informował mieszkańców o sposobie załatwienia. Jeszcze raz zapewnił, iż zgadza się 
z mieszkańcami, że OSN  w tym terenie nie ma sensu.  Nikt nie robił  badań tego terenu, na podstawie jakichś 
wyliczeń matematycznych w komputerze wyszło, że azoty z tego terenu popłyną do rzeki Krępianki. 
Mieszkaniec wsi  Ludwików  Franciszek Lachowski  przytoczył zapisy z dwóch dokumentów Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej świadczących, że gmina powinna wiedzieć o zamiarze włączenia terenów do OSN.  
Z  pisma pierwszego wynika, że RZGW był zobligowany do zawiadomienia użytkowników gruntów, gminy, 
organizacje i instytucje rolnicze o zamiarze włączenia. Z drugiego wynika, że zaproszenie na spotkanie  
w Lipsku było wysłane do gminy w dniu 23.03.2012 r. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż nie było takiego pisma, dopiero ostatnio było pismo powiadamiające o spotkaniu  
w Lipsku, kiedy wynikła sprawa włączenia terenów do OSN i gminy zaczęły oprotestować. 
Pan Lachowski  wskazał, iż to było pismo wystosowane w roku ubiegłym. 
Radny Zbigniew Tuzinek wskazał, iż z rozdzielnika wynika, że pismo zostało przesłane do gminy, tak więc zarzut, 
że ktoś w gminie zaniedbał jest słuszny. Dalej wskazał, że jeśli  Zarząd Gospodarki Wodnej podaje nieprawdę  
i pismo nie zostało przesłane, a był to wymóg,  to na tej podstawie można unieważnić decyzję o zaklasyfikowaniu 
terenów do OSN. Dalej wskazał, że poziom azotanów jest mierzony przy ujściu rzeki, dlatego nie rozumie, jak 
można było po zmierzeniu azotanów wu ujścia Krępianki do Wisły wdrożyć Ludwików do OSN.  Poddał  
w wątpliwość, jak rolnicy z Ludwikowa mają wykazać użycie azotanów, skoro są mierzone przy ujściu rzeki 
leżącej w znacznej odległości.  Są specjalne wymogi dla terenów OSN, rolnicy musieliby prowadzić  ścisłą  
dokumentację, przechodzić szkolenia okresowe, byliby kontrolowani. Dalej wskazał, że  Burmistrz Lipska miał to 
pismo o spotkaniu, ale zbagatelizował sprawę i nie powiadomił gminy Sienno i ani gminy Solec nad Wisłą, bo nic 
nie mówiło mu określenie OSN Krępianka. Również żadna z organizacji społecznych działających w gminie, 
 a związanych z rolnictwem nie została poinformowana. Na spotkaniu, które odbyło się ostatnio w Lipsku w tej 
sprawie Pani dyrektor Badowska informowała, że w innych rejonach odbyły się takie spotkania . 
Pan Lachowski wskazał, że dodatkowym argumentem do unieważnienia decyzji może być to, że próbki były 
pobierane w Krzyżanówce na Wolance i w Woli Soleckiej i na tej podstawie zaliczone zostały tereny Ludwikowa 
do OSN. 
Mieszkanka wsi Ludwików poinformowała, że na stronie internetowej Radomskiego Oddziału ZGW zamieszczono 
notatkę, że dla OSN Krępianka odbyło się spotkanie, konsultacje społeczne, a  przecież nic takiego  nie miało 
miejsca, rolnicy nie byli poinformowani.  Już po fakcie,  w Solcu odbyło się spotkanie , w Lipsku również , tylko  
u nas nie było. Poinformowała, iż mieszkańcy organizowali spotkanie w Ludwikowie i zapraszali władze, ale nikt  
z gminy się nie pofatygował. Jeśli Wójt nie mógł być, to można było delegować pracownika. 
Wójt Gminy w odniesieniu do wypowiedzi  wyjaśnił, że Lipsko otrzymało informację o spotkaniu na dzień przed 
terminem i trudno im było w tak krótkim czasie poinformować wszystkich. Podkreślił, że o spotkaniu  
w Ludwikowie nie wiedział, nie dotarła do niego taka informacja. 
Sołtys wsi Ludwików wyjaśnił, że dzwonił kilkakrotnie do Wójta w tej sprawie ale nikt nie odbierał telefonu. 
Mieszkaniec wsi Ludwików Pan Franciszek Lachowski zwrócił się do Rady Gminy z wnioskiem o przyjęcie przez 
Radę Gminy  uchwały następującej treści: „Rada Gminy wyraża zdecydowany sprzeciw przeciwko trybowi 
wprowadzenia programu OSN Krępianka dla miejscowości Ludwików i zobowiązuje (obliguje) Pana Wójta do 
podjęcia zdecydowanych i skutecznych działań, które doprowadzą do uchylenia Rozporządzenia Dyrektora RZGW 
Nr 4/2012 z dnia 10 lipca 2012 roku, a tym samym doprowadzi to do wykreślenia (wycofania) miejscowości 
Ludwików gmina Sienno „ z uwagi na nie dotrzymanie procedur. Następnie Pan Lachowski  zwrócił uwagę, że  
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jeżeli  poziom azotu przy ujściu Krępianki  będzie się nadal utrzymywał to do OSN mogą też być włączone inne 
miejscowości na terenie gminy.  Podkreślił, iż OSN Krępianka obowiązuje od 8 maja i tu nic nie da się zmienić bez  
zdecydowanych kroków. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż decyzja została zaskarżona. 
Mieszkanka wsi Ludwików zapytała, kto wystąpił, czy gmina Sienno i czy miejscowość Ludwików została ujęta. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, iż wystąpił Burmistrz Gminy w imieniu wszystkich. Pismo w tej sprawie 
zostało wysłane do RZGW. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Sekretarza Gminy z zapytaniem o sprawy proceduralne dotyczące 
przyjęcia uchwały. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, iż inicjatywa  uchwałodawcza  przysługuje  wójtowi,  komisjom  rady,  
grupie  radnych  w  liczbie co najmniej  1/5  składu  rady  oraz  klubom  radnych. Projekt uchwały powinien być 
dostarczony na kilka dni wcześniej. Zasugerował aby Rada przyjęła stanowisko w tej sprawie, co będzie   
w zupełności wystarczające. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskiem o przyjęcie przez Radę Gminy stanowiska  
w  sprawie włączenia terenów miejscowości Ludwików do OSN Krępianka. 
Rada przyjęła wniosek w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, na ustawowy skład 15 radnych. 
Mieszkańcy wsi Ludwików opuścili sesję. 
Przewodniczący rady Gminy udzielił głosu proboszczowi parafii Sienno. 
Ksiądz dziekan Ryszard Batorski zaprosił na uroczystości rocznicowe organizowane w kościele parafialnym  
w Siennie w dniu 06 czerwca 2013r. oraz poinformował o obchodach w kościele w Siennie rocznicy wybuchu 
powstania styczniowego w dniu 9 czerwca br. 
Przewodniczący zamknął ten punkt obrad.  
 
Ad.5.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Cwikliński  udzielił głosu przedstawicielom policji. 
Komendant Powiatowy Policji w Lipsku Janusz Koziarski omówił zadania policji. Zwrócił uwagę na współdziałanie 
policji ze społeczeństwem , na podejmowanie czynności w kwestii zapewnienia poczucia bezpieczeństwa. 
Zapytał, czy ktoś z obecnych na sesji radnych, sołtysów boi się mieszkać w swojej okolicy, boi się wyjść 
wieczorem z domu. 
Sołtys wsi  Sienno poinformował, że boi się jeżdżących zbyt szybko w terenie zabudowanym  motorów 
 i samochodów. 
Sołtys wsi Aleksandrów Duży poparł wypowiedź. 
Komendant Powiatowy Policji odpowiedział, iż zna problem. Prosił o zgłaszanie problemów, postara się 
odpowiedzieć od razu oraz poinformować o sposobie i terminie załatwienia.  
Kierownik Posterunku Policji w Siennie Piotr Gudek omówił przesłaną radnym pisemną informację  za 2012 rok. 
Podał numer telefonu komórkowego do dzielnicowego Grzegorza Rutkowskiego, pod który można zgłaszać  
o każdej oporze dnia wszystkie sprawy. Nadmienił, że jeżeli dzielnicowy nie odbierze telefonu to połączenie 
zostanie przekierowane do oficera dyżurnego. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński zapytał, co się stało z drugim radiowozem, bo od jakiegoś czasu 
nie widać go w patrolu.  
Komendant Powiatowy Policji w Lipsku odpowiedział, iż tamten pojazd wyeksploatował się.  Następnie odniósł 
się do dyskusji nad sprawą włączania terenów do OSN bez konsultacji ze społeczeństwem.  Stwierdził, iż 
procedury muszą być zachowane, bo jeśli akt prawa miejscowego uchwalony został niezgodnie z procedurami, 
jest nieważny.  Jako przykład nieliczenia się ze społeczeństwem i arogancji władzy podał, iż  parę lat wstecz jeden 
z decydentów  wydał zarządzenie, że trzeba ograniczyć ilość radiowozów w powiatach i policja musiała część 
samochodów oddać. Teraz trzeba kupować radiowozy na nowo.  W dalszej części wypowiedzi Komendant 
Powiatowy Policji poprosił ponownie o zgłaszanie problemów zapewniając, iż każda sytuacja zostanie 
sprawdzona, bo nie może być tak, że policja nie reaguje na zgłoszenie. Na koniec wypowiedzi porosił  
o rozważenie wsparcia finansowego dla policji na zakup radiowozu. 
Radny Zbigniew Tuzinek stwierdził, iż jest zbudowany postawą komendanta  i  jego wizją policji w służbie 
społeczeństwa. 
Radny Paweł Pastuszka poinformował, iż przekonał się o profesjonalizmie i zaangażowaniu policji obserwując  
działania funkcjonariuszy  w przypadkach podpaleń, których doświadczył w roku ubiegłym. Odnośnie poprawy 
bezpieczeństwa przekazał zgłoszenia mieszkańców swojej  miejscowości o zakłócaniu ciszy nocnej przez pojazdy 
urządzające sobie wyścigi na drodze. 
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Radny Adam Heba prosił o zwrócenie uwagi na bezpieczeństwo przy skręcie od strony Maruszowa do Długowoli. 
Samochody ciężarowe jeżdżą tam szybko, środkiem drogi, czasem nie ma  możliwości wyminięcia.  
Radny Krzysztof Sieczka podziękował za zabezpieczenie meczów. 
Sołtys wsi Nowa Wieś zwrócił uwagę, że na drogę z ograniczeniem tonażu wjeżdżają ciężkie samochody. 
Radny Andrzej Małaczek zgłosił ten sam problem występujący na drodze Jawor Solecki –Sienno. Wyraził 
pochwałę dla policji za dobrą pracę, współpracę i dobry kontakt ze społeczeństwem. 
Radny Wojciech Burek stwierdził, iż na drodze Sienno- Ostrowiec Świętokrzyski były często kontrole i widać teraz 
poprawę. 
Sołtys Wsi Wierzchowiska poinformował, iż patrol przyjeżdża często, przeważnie są kontrolowani rowerzyści. 
Sołtys wsi Osówka zapytał, czy ten nieoznakowany radiowóz ma kontrolować, czy prowokować, bo czasem ma 
się wrażenie że to drugie. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński wypowiedział się, żeby nie łapać, nie karać takich pijących 
„biedaczków”, co to zbierają butelki, puszki , bo nie ma co od nich wziąć.  
Kierownik Posterunku w Siennie Piotr Gudek odpowiedział, że takie osoby często chcą, żeby ich skontrolować  
i zatrzymać, bo mają nadzieję, że trafią do aresztu.  Tam przez pół roku o nic się nie muszą martwić,  odżywią ich, 
domyją, ubiorą i trochę podleczą. 
Komendant Powiatowy Policji w Lipsku podsumował, iż wszystkie uwagi zostały zapisane. Odnośnie 
nieoznakowanego radiowozu podkreślił, iż jego rolą jest wyłapywanie tych kierowców, którzy zagrażają 
bezpieczeństwu na drodze. Nietrzeźwi rowerzyści są zagrożeniem dla ruchu drogowego i przede wszystkim dla 
siebie, bo nic ich nie chroni. Na koniec wypowiedzi Komendant złożył władzom gminy, radnym i sołtysom 
życzenia z okazji dnia samorządowca aby podejmując decyzje mieli na względzie dobro mieszkańców gminy. 
Wręczył Wójtowi Gminy oraz Przewodniczącemu Rady Gminy pisemne życzenia. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził 20-minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński wznowił obrady, następnie udzielił głosu Komendantowi 
Gminnemu ZOSPRP w Siennie. 
Komendant Gminny ZOSPRP w Siennie Michał Wlazłowski przedstawił informację o stanie ochrony 
przeciwpożarowej. 
Radny Zbigniew Tuzinek  wypowiedział się w sprawie zawodów strażackich organizowanych w br. Każda  drużyna 
miała własną  motopompę, drużyna dziewcząt z Kochanówki miała problem z uruchomieniem swojej. 
Zasugerował aby podczas następnych zawodów drużyny korzystały z jednej motopompy, bo wówczas drużyny 
będą miały jednakowe szanse. 
Komendant Gminny Michał Wlazłowski wyjaśnił, iż zamierzał  wypożyczyć motopompę z Maruszowa, ale drużyny 
chciały używać własnych.  Stwierdził, iż powinno się zrezygnować ze starego sprzętu i zakupić na gminę  jedną 
motopompę. Poinformował, iż  koszt zakupu to 34.000 zł, przez cztery lata składał wnioski  i nie udało się uzyskać 
dofinansowania. Jeśli Rada Gminy zabezpieczy w budżecie środki można byłoby zakupić nową motopompę dla 
całej gminy. 
Radny Paweł Pastuszka  wypowiedział się w  sprawie  zawodów.  Stwierdził, że niesłusznie „oberwało się” 
Wójtowi i Komendantowi za to , że nie zadziałała motopompa i prądownica z Tarnówka, bo wszyscy mechanicy 
chcieli pracować na swoich motopompach. Następnie zgłosił, że jednostka w Kochanówce jest w KSRG, a ma 
najstarsze samochody. Zaproponował, aby uwzględnić w budżecie na rok przyszły środki w wysokości 100.000 zł 
na zakup samochodu dla jednostki OSP w Kochanówce. 
Nie  zgłoszono pytań  ani  uwag  do przestawionych informacji. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.6.Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Siennie Wioletta Polak przedstawiła sprawozdanie  
z działalności za 2012 rok. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do przedłożonej informacji. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka poinformował, iż Komisja oceniła pozytywnie 
funkcjonowanie Gminnej Biblioteki Publicznej. 
 
 
Ad.7.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminnej Biblioteki Publicznej za 2012 
rok. 
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Radny Adam Heba poinformował, iż w czasie kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Pani dyrektor 
zgłosiła konieczność wymiany oświetlenia. 
Dyrektor Gminnej Biblioteki Wioletta Polak poinformowała, iż oświetlenie już zostało wymienione ze środków 
własnych. 
Nie  zgłoszono pytań  ani  uwag  do projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminnej Biblioteki Publicznej za 2012 rok. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/135/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie ,  15  głosami  za,  na  ustawowy 
skład 15 radnych.  
 
 Ad.8.Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Siennie Zofia Bidzińska przedstawiła sprawozdanie z działalności za 
2012 rok. 
Radny Zbigniew Tuzinek opuścił salę obrad. 
Radny Wojciech Burek opuścił salę obrad. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do sprawozdania. 
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka poinformował, iż Komisja oceniła pozytywnie 
funkcjonowanie Gminnego Ośrodka Kultury. 
Radny Zbigniew Tuzinek powrócił na salę obrad. 
  
Ad.9.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła sprawozdanie finansowe Gminnego Ośrodka Kultury za 2012 
rok. 
Nie  zgłoszono pytań  ani  uwag  do projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminnego Ośrodka Kultury za 2012 rok. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/136/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie, 14  głosami  za,  na ustawowy 
skład 15 radnych.  
 

Ad.10. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie Wieloletniego 
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem  Gminy Sienno na lata 2013-2017. Przedstawił informację  
o gminnym zasobie mieszkaniowym. 
Radny Wojciech Burek powrócił na salę obrad. 
Sekretarz Gminy, omówił stan lokali oraz program gospodarowania gminnym zasobem mieszkaniowym. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał o nieobecność Wójta Gminy.   
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński wyjaśnił, iż Wójt musiał nagle wyjechać. 
Radny Zbigniew Tuzinek zgłosił wniosek formalny o ustalanie terminów sesji  tak, aby Wójt mógł uczestniczyć  
Każdorazowo w sesji. Argumentował, że  sesje są zwoływane rzadko i można sobie ustawić obowiązki tak, aby 
być obecnym  w tym dniu. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński wyjaśnił, iż czasami wypadnie coś nagłego, czego nie da się 
przewidzieć. 
Przewodniczący Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Adam Mazur poinformował,  że Komisja nie wniosła  
zastrzeżeń i zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Nie  zgłoszono pytań  ani  uwag  do projektu  uchwały. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/137/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie ,  15  głosami  za,  na  ustawowy 
skład 15 radnych.  

   
Ad.11. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski  poinformował, iż Rada zatwierdza co roku taryfy na wodę i ścieki.  
Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Siennie złożył propozycję taryf do Wójta w miesiącu kwietniu. Wójt 
Gminy po przeanalizowaniu propozycji  nie wniósł żadnych zastrzeżeń do przedstawionych taryf i skierował je do 
Rady Gminy. 
Kierownik Zakładu Usług Komunalnych w Siennie Bohdan Przydatek podkreślił, iż wzrost cen jest niewielki. Dla 
jednej osoby będzie to  0,42 zł , dla średniego gospodarstwa domowego 1,46 zł na miesiąc. Wzrost jest 
spowodowany głównie wzrostem cen materiałów do remontów i utrzymania oraz wzrostem cen energii. 
Następnie Kierownik ZUK przedstawił proponowane stawki za dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 
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Przewodniczący Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Adam Mazur poinformował,  że Komisja nie wniosła  
zastrzeżeń i zaopiniowała pozytywnie proponowane stawki. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, czy Rada musi przyjmować stawki uchwałą, ma obowiązek zatwierdzania, czy 
tylko grzecznościowo  jest pytana , bo słyszał, że w sąsiedniej gminie tylko Wójt zatwierdza.  
Radny Paweł Pastuszka opuścił salę obrad. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, że przepisy stanowią, że jeżeli Rada Gminy nie zatwierdzi taryf  
w określonym terminie, to one wchodzą automatycznie. Jest to w kwestii Rady, czy zechce taryfy zatwierdzić, czy 
nie będzie nad tym obradować. 
Kierownik ZUK wskazał, że taryfy zostały zrobione zgodnie z rzeczywistymi kosztami, w oparciu o dane księgowe. 
Nie  zgłoszono pytań  ani  uwag  do projektu  uchwały. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/138/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie ,  14  głosami  za,  na  ustawowy 
skład 15 radnych.  
Radny Wojciech Kaczorowski opuścił salę obrad. 
 
Ad.12.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Lipskiemu na przebudowę  drogi powiatowej. Poinformował, iż Wójt proponuje 
dofinansowanie w kwocie 60.000 zł, bo na tyle znalazło się środków w budżecie, chociaż nie jest to kwota 
oczekiwana przez powiat. 
Członek Zarządu Powiatu Lipskiego Lucyna Gaik poinformowała, iż koszt całkowity to 3.500.000 zł. 
Radny Paweł Pastuszka powrócił na salę obrad. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Komisja Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały. 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/139/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie ,  14  głosami  za,  na  ustawowy 
skład 15 radnych.  
Radny Wojciech Kaczorowski powrócił na salę obrad. 
 
Ad.13. Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła proponowane do wprowadzenia zmiany  w Uchwale   
Budżetowej  na  rok  2013.   
Radna Lidia Łepecka zapytała o jaki budynek chodzi w Ludwikowie. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, iż są to tzw. garaże „pokółkowe”, część budynku zostało 
wyremontowane na potrzeby świetlicy, część zajmował sklep. W roku ubiegłym Prezes GS zwrócił się o zwrot 
poniesionych nakładów. Wójt postanowił odkupić nakłady, wówczas cała działka byłaby do dyspozycji 
mieszkańców. Radny Adam Heba zapytał, czy umowa o zwrot nakładów zawarta jest ustnie czy na piśmie. 
Radny Jerzy Mazur opuścił salę obrad. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odpowiedział, że nie ma umowy, gmina stanie się właścicielem po wykupieniu 
udziałów od GS. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, czy GOK realizuje jakieś zadanie, że zwiększa mu się dotację na Klub Integracji 
Międzypokoleniowej o 3.000 zł. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż jest to zwiększenie dotacji podmiotowej dla GOK ale z przeznaczeniem na 
prowadzenie chóru. 
Radny Adam Heba zapytał, czy do tej pory dzierżawca budynku płacił czynsz GS, czy gminie. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski  odpowiedział, że jeżeli gmina wykupi udziały dochód będzie gminy. 
Radny Jerzy Mazur powrócił na salę obrad. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Komisja Budżetowa zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący  Rady Gminy Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad przyjęciem  uchwały w sprawie zmiany  
w Uchwale Budżetowej  na  rok  2013.   
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/140/2013 w głosowaniu  jawnym,  jednogłośnie ,  15  głosami  za,  na  ustawowy 
skład 15 radnych.  
 
 
Ad.14.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2013-2020. 
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Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIX/141/2013  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  15  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15 radnych . 
 
Ad.15.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poinformował, iż do Rady Gminy wpłynął wniosek 
Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Radomiu o pozytywną opinię w sprawie uznania lasów za ochronne. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski poinformował, iż jest to obszar w lasach państwowych wymagający opinii Rady 
Gminy. Brak odpowiedzi  Rady w określonym terminie jest uznawany za opinię pozytywną. Po raz pierwszy 
gmina spotyka się z taką sytuacją. Chodzi o lasy wodochronne, o zachowanie wilgotności. Będą wydzielone 
strefy. 
Przewodniczący Rady Gminy przekazał radnym do wglądu mapę z zaznaczonymi obszarami  lasów na terenie 
gminy wnioskowanymi jako wodochronne. Poinformował, iż problemem zajmie się Komisja Rolnictwa  
i Bezpieczeństwa Publicznego i na następną sesję przygotowany zostanie projekt uchwały. 
Radny Zbigniew Tuzinek przypomniał o zgłaszanym problemie dotyczącym zajmowania lokalu w Gozdawie 
należącego do zasobów gminy przez osobę, która nie zamieszkuje w tym lokalu i zalega z czynszem. Zapytał, czy 
podjęte zostały jakieś kroki w tej sprawie. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż podjęte zostały czynności egzekucyjne. Jeśli chodzi o opuszczenie lokalu, to musiałby 
być zapewniony lokal zastępczy. Sekretarz nadmienił, iż trudno będzie rozwiązać tę umowę. Wyraził nadzieję, że 
wystąpienie do sądu z egzekucją  zaległości da pożądany efekt. 
Radny Paweł Pastuszka zgłosił  potrzebę remontów dróg polnych.  
Radna Lidia Łepecka zgłosiła wniosek o budowę świetlico-strażnicy w Aleksandrowie Dużym. Wniosek 
uzasadniała liczebnością jednostki, zaangażowaniem w działalność społeczną. 
Radny Adam Mazur zapytał, czy coś ruszyło w sprawie solarów. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski  odpowiedział, że był telefon ze Zwolenia z informacją o przyznaniu dotacji ale 
nie ma oficjalnego potwierdzenia. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poinformował, że jest to sprawa pewna. Był świadkiem, jak Pani 
Burmistrz Zwolenia dziękowała Wójtowi Gminy Sienno za pilotowanie sprawy solarów, bo tylko dzięki staraniom 
Pana Wójta sprawa ruszyła i przyznana jest dotacja.  
Sołtys wsi Osówka zgłosił, że w czerwcu ma odbyć się uroczyste otwarcie świetlicy w Osówce, a nie ma stołów 
ani krzeseł. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński odczytał pismo policji z życzeniami  z okazji dnia samorządowca,  
z wyróżnieniem najstarszego stażem radnego Pana Adama Mazura. Następnie odniósł się do sprawy elektrowni  
wiatrowych.  Stwierdził, iż sprawę należy zakończyć, podejść do głosowania na spokojnie, bez emocji, bez 
sprowadzania na sesję tłumu, aby każdy radny mógł spokojnie zagłosować bez nacisku ze strony mieszkańców. 
Radny Zbigniew Tuzinek zwrócił uwagę, że radni nie mogą bać się wyrażania swojego zdania w głosowaniu. 
Zwrócił też uwagę, że nie można nikomu zabronić przychodzenia na sesję, zawiadomienia są zamieszczane na 
stronie internetowej.  
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński  wyjaśnił, że chodziło mu o to, aby radni mogli się wypowiedzieć  
w spokoju, bez krzyków i przeszkadzania ze strony mieszkańców. 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, czym Przewodniczący Rady Gminy warunkuje przegłosowanie uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że chodzi o nie zakłócanie przebiegu obrad.  
Radny Andrzej Małaczek poparł, że nie można nikomu zabronić przyjścia na sesję, nie można zamknąć drzwi sali 
obrad. 
Nie zgłoszono innych głosów w dyskusji ani wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński stwierdził, iż porządek obrad XXIX sesji został wyczerpany  
i zamknął sesję.  
  
Sporządził : 
                                                                                                      Przewodniczący  Rady  Gminy 
 
                                                                                                               Antoni    Ćwikliński 


